
Voorzitter,

De fractie van de Partij van de Arbeid ziet een degelijke begroting met positieve cijfers voor de 
komende jaren. We staan er veel positiever voor dan vorig jaar: we houden geld over en dat is mooi 
voor onze inwoners. Als je de septembercirculaire meerekent zelfs nog positiever dan we in deze 
begroting kunnen lezen. Tóch hebben wij zorg over de gemeentefinanciën: de bijdrage van het Rijk 
aan de taken die we als gemeenten moeten uitvoeren, zoals bijvoorbeeld het verlenen van 
jeugdzorg, zijn nu voor ons genoeg om dat te kunnen doen, maar dat kan zo maar weer veranderen. 
Andere gemeenten om ons heen staan er lang niet zo positief voor en wij willen waarschuwen dat 
dat ook ons weer kan treffen. De PvdA is van mening dat we het huidige positieve saldo niet moeten 
uitgeven aan allerlei extra wensen die nog op de politieke lijstjes staan. Wij willen uitvoering geven 
aan het coalitieakkoord en vasthouden aan de afspraken die we met elkaar in de perspectiefnota 
hebben gemaakt. We moeten de ruimte laten aan een nieuwe college en raad na de verkiezingen in 
maart 2022 om een nieuwe integrale afweging te maken om nieuwe andere grote investeringen te 
doen voor Steenwijkerland. U biedt met deze begroting daarvoor een goede basis.

De Coronacrisis was ook in onze gemeente een heftige periode voor inwoners. We zien dat de 
sociale basis in onze samenleving onder druk stond tijdens die periode, en we zijn er nog niet klaar 
mee. De PvdA vindt het van groot belang dat we kwetsbare inwoners en jeugd ondersteunen in hun 
welzijn. De jeugd heeft de toekomst maar juist nu zien we een toename van complexe problematiek 
onder jongeren, gecombineerd met steeds langere wachtlijsten. We maken ons zorgen dat dit kan 
leiden tot een stuwmeer van meer problemen. Als het gaat om de grip op de financiën in het sociaal 
domein willen we u complimenteren. We hebben zicht op waar we het geld aan besteden. Grip 
hebben is niet hetzelfde als alle voorgenomen bezuinigingen die u vorig jaar presenteerde 
doorvoeren en de hand op de knip houden voor mensen die hulp en ondersteuning nodig hebben. 
De PvdA vindt een stevige sociale basis in onze samenleving het belangrijkste voor een 
Steenwijkerland waarin iedereen meedoet, en wordt ondersteund als dat nodig is. Uw 
ondersteuning van eerste Regenboogweek Steenwijkerland is een belangrijk signaal dat iedereen in 
Steenwijkerland ertoe doet en dat je mag zijn wie je bent. Grote complimenten aan de stichting die 
deze week heeft georganiseerd. We willen u oproepen samen met de stichting ervoor te zorgen dat 
hun belangrijke werk blijvend is. De PvdA is blij dat u nu ook werk gaat maken van Regenboogbeleid 
in onze gemeente. 

Een ander goed resultaat in afgelopen periode is de realisatie van het maatwerkbudget. We willen in 
onze gemeente dat niet regels en systemen leidend zijn maar dat inwoners krijgen wat nodig is. De 
‘omgekeerde toets’ is een manier van werken, en daar horen ook de financiële mogelijkheden voor 
om onze inwoners zo goed mogelijk op maat te ondersteunen. We denken dat u hiermee een goede 
basis heeft gelegd voor het maatwerk, en hopen dat onze inwoners hiervan dan ook snel resultaat  
gaan merken.

Als we kijken naar het programma duurzaam is de PvdA van mening dat we in de afgelopen periode 
goede eerste stappen hebben gezet maar de constante stroom van verontrustende nieuwsberichten 
maken ons overduidelijk dat we nog veel ambitieuzer moeten gaan worden. U noemt 
bewustwording als een belangrijke stap en dat vinden wij ook. We zien om ons heen dat inwoners 



nog lang niet altijd weten wat er kan. Verduurzaming moet niet op zichzelf staan. Het hangt samen 
met je inkomen, met je huis, en of je wel de mentale en financiële ruimte hebt om daarmee aan de 
slag te gaan om de wereld voor morgen beter achter te laten. Wij denken dat actief informeren nog 
veel actiever moet. Aandacht voor verduurzamen moet plaatsvinden bij alle maatschappelijke 
organisaties en bij alle contactmomenten van inwoners met de gemeente. Denk maar aan een 
gesprek over de financiële situatie van een inwoner die zich meld bij de integrale toegang sociaal 
domein: wat kan bijvoorbeeld het isoleren van je huis opleveren en hoe kan je daarbij financieel en 
in regelwerk worden geholpen? Hoe kun je meedoen? De informatie is er wel, maar denk 
bijvoorbeeld ook aan laaggeletterde inwoners.

Dan wonen voorzitter. We vinden dat iedereen in een goede en betaalbare woning moet kunnen 
wonen in onze gemeente. Wij ondersteunen van harte in de voorgestelde investeringen om het 
woningbouwprogramma te versnellen, we zijn blij dat u daar actie op onderneemt. We willen u 
oproepen om daarbij vooral aandacht te hebben voor sociale woningbouw. We zien dat kleine 
particuliere initiatieven snel kunnen worden gerealiseerd. Zo lezen we bijvoorbeeld over het gebouw 
van de Rabobank in Steenwijk waar veel tijd en aandacht naar uitgaat. Maar dit is maar een klein 
aantal dure woningen. We zien dat we nog enorm achterlopen op het gebied van sociale 
woningbouw, in Steenwijk én in andere kernen van onze gemeente.  We vragen u met klem om daar 
haast mee te maken! We lezen over uw acties op het gebied van het versnellen van woningbouw 
maar we moeten wat ons betreft nog meer doen. We moeten geen huurwoningen slopen als ze nog 
niet vervangen zijn. Ook zullen we wellicht ook een actiever grondbeleid moeten gaan voeren!? 

Goed onderwijs en goede onderwijsvoorzieningen zijn belangrijk. We zijn blij dat na nu een 
meerderheid van deze raad toch heeft gekozen voor een unilokatie voor het voortgezet onderwijs. 
MAAR mede gezien de urgente behoefte aan woningbouw, waarvoor de oude locatie Stationsstraat 
en Eekeringe goede locaties zijn, en de positieve huidige financiële situatie van de gemeente, vinden 
wij dat een termijn van 10 jaar om die unilokatie te realiseren te lang is. We weten dat u in gesprek 
bent met het schoolbestuur over de realisatie van de unilokatie. Graag willen we van de wethouder 
horen of hij aan kan geven of dit sneller kan worden gerealiseerd. Ons ideaal is dat we over vier jaar 
een nieuwe unilokatie hebben staan! Hoe kijkt u daar als college tegenaan?

Tot slot, wensen wij het college veel succes en wijsheid in de komende afrondende periode van deze 
bestuursperiode.


